
ZÁPIS č. 5/2000 (104) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 21. března 2000 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 25 senátorů) 

Omluveni:  Kříž/FP, Rosman/FaME 
    
 
Hosté:   předsedové AS všech fakult (viz presenční listina) 
   Doc. Ruller/děkan FaVU, Mgr. Forchtsamová/zast. tajemnice FaVU 
   Ing. Zmek/KOR VUT, prorektor Kazelle, prorektor Dub,  

kvestor Pěnčík, Ing. Smolík 
 
Program AS VUT byl doplněn o vystoupení předsedy Koordinační odborové rady VUT 
(KOR VUT) Ing. Zmeka k Dodatku č. 1 Vnitřního mzdového předpisu VUT (viz bod 3). 
Z programu jednání bylo naopak na žádost prorektora Štěpánka staženo projednávání návrhu 
na prodej objektu na ul. Bratislavská 24. Konečně Mgr. Božek požádal o úpravu znění bodu 
7) programu dnešního zasedání, protože návrh na změnu organizace zasedání AS VUT podal 
jako člen AS VUT a nikoliv jako předseda LK AS VUT.  
 
 
PROGRAM:  
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schůzka AS VUT s předsedy AS fakult 
3. Projednání Dodatku č. 1 Vnitřního mzdového předpisu VUT s KOR VUT 
4. Projednání návrhu na řešení finanční situace na FaVU 
5. Předložení návrhu  rozpočtových pravidel pro rok 2000  
6. Předložení návrhu na zřízení součásti Centrum VUT ve Zlíně 
7. Projednání návrhu Mgr. Božka na změnu organizace zasedání AS VUT 
8. Různé 
 
Úvodem zasedání předseda AS VUT Doc. Zbořil přivítal všechny přítomné a seznámil je 
s výsledkem konkursního řízení na kvestora, na základě kterého byl jmenován novým kvesto-
rem VUT v Brně kancléř Ing. Pěnčík. 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
 
Ad 2) Schůzka AS VUT s předsedy AS fakult 
Předseda AS VUT Doc. Zbořil přivítal předsedy akademických senátů všech fakult na dneš-
ním zasedání a vzájemně je představil s přítomnými členy AS VUT. Dále informoval o stavu 
projednávání vnitřních předpisů fakult.  
!"Statuty a volební a jednací řády AS všech fakult byly AS VUT projednány a schváleny. 

Podepsané verze těchto předpisů jsou uloženy v archivu AS VUT s výjimkou:  
#"Statutů a volebních a jednacích řádů AS FAST a FaVU, které tyto předpisy zatím ne-

doručily.  
#"Statutu FCH, která doručila neúplný text (chyběla 1 strana) a bez příloh.  
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!"Jednací řády vědecké rady fakulty doposud nepředložily k projednání FAST, FP a FaVU. 
!"Zpracování disciplinárních řádů fakult bylo konzultováno prorektorem Dubem na MŠMT 
ČR - pokud fakulta nechce vydat svůj vlastní předpis, musí mít ve svém statutu uvedenu 
formulaci: "fakulta přejímá Disciplinární řád VUT jako svůj vnitřní předpis". Vlastní dis-
ciplinární řád zpracovala pouze Fakulta elektrotechniky a informatiky. 

!"Zpracování stipendijních řádů fakult bylo prozatím pozastaveno z důvodu konzultace ná-
vrhu změny Stipendijního řádu VUT s MŠMT ČR. Na základě této změny budou moci fa-
kulty v případě, že  nebudou chtít zpracovat svůj vlastní předpis, uvést ve svém statutu: 
„fakulta se řídí Stipendijním řádem VUT. Výše stipendií bude stanovena směrnicí děka-
na“. 

Prorektor Dub seznámil senátory se zmíněným návrhem úpravy Stipendijního řádu VUT, kte-
rý bude Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání. Členové AS VUT konstatovali, že dneš-
ním dnem lze považovat návrh za předložený a bude projednán na příštím zasedání AS VUT.   
Doc. Zbořil požádal předsedy AS fakult o spolupráci při dokončení všech vnitřních předpisů 
fakult tak, aby byly zpracovány v souladu se zákonem a po podepsání uloženy do archivu AS 
VUT.  
Doc. Zbořil předsedům AS fakult připomenul, že akademické senáty fakult ze zákona schva-
lují rozdělení finančních prostředků fakulty a kontrolují jejich využívání.  
Dále informoval přítomné o úpravě WWW stránek AS VUT, na kterých jsou nyní uvedeny 
všechny informace o jednáních AS VUT, včetně data a programu následujícího zasedání.  
Na závěr vyzval předsedy AS fakult ke společné diskusi. 
 
DISKUSE: 
#"Doc. Münsterová sdělila přítomným, že dnešní společné zasedání AS VUT s předsedy AS 

fakult je prvním v historii jednání AS VUT a vyslovila radost nad tím, že se uskutečnilo. 
Doporučila, aby se společná jednání uskutečňovala i nadále. Navrhla, aby se předsedové 
AS fakult scházeli také mezi sebou, lépe se tak osobně poznali a vyměňovali si vzájemně 
své zkušenosti při práci. Mgr. Božek navrhl, aby předsedům AS fakult byly zasílány po-
zvánky na zasedání AS VUT spolu s programem.  

#"Předsedkyně AS FT Ing. Macháčková sdělila senátorům, že materiály, které předložil 
k projednání na dnešní zasedání prorektor Sáha, byly projednány akademickými senáty 
FT a FaME. Poradní sbor, zřízený dohodou mezi oběma senáty, byl ustaven k tomu, aby 
se fakulty předem poradily o důležitých záležitostech, týkajících se zřízení Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně.  

#"Předseda AS FSI Dr. Spousta sdělil senátorům, že AS FSI bedlivě sleduje zasedání AS 
VUT prostřednictvím svých zástupců v senátu. Dle jeho názoru nejdůležitějšími záleži-
tostmi, kterými se senáty zabývají, jsou finance. Na závěr navrhl v budoucnu uskutečnit 
společné nepracovní neformální setkání. 

#"Předseda AS FCH Ing. Mašek vznesl dotaz, zda v budoucnu vedení VUT předpokládá 
společné výjezdní zasedání, která se uskutečňovala v minulých volebních obdobích? Pro-
rektor Kazelle sdělil, že v současné době se o něm neuvažuje, nevidí však důvod nereali-
zovat věci užitečné, které se v minulosti osvědčily. 

 
 
Ad 3) Projednání Dodatku č. 1 Vnitřního mzdového předpisu VUT s KOR VUT 
Předseda KOR VUT Ing. Zmek seznámil přítomné se stanoviskem KOR VUT k výše uvede-
nému dodatku Vnitřního mzdového předpisu VUT, který obdržela k vyjádření.  KOR VUT 
má ke stanovování příplatků členům akademických senátů zásadní připomínky, akceptovala 
by spíše ocenění činnosti senátorů formou odměn. Zdůvodňuje svůj návrh zejména tím, že 
registrace dodatku je při  využití formy odměn zbytečná.  
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Členové AS VUT spolu s předsedy AS fakult dlouho diskutovali o funkčních příplatcích sená-
torů. Zvažovali, jakým způsobem dále postupovat, zda na dnešním zasedání podat návrh na 
revokaci svého usnesení z minulého zasedání AS VUT, nebo jednat s KOR VUT o navrhova-
né formě odměn. Po diskusi dospěli k závěru, že by mělo dojít ke společnému jednání mezi 
KOR VUT a zástupci AS VUT s cílem najít vhodný kompromis. Jednáním s KOR VUT byl 
za vedení VUT rektorem pověřen nový kvestor Ing. Pěnčík, AS VUT navrhl za svého zástup-
ce na jednání předsedu ekonomické komise Ing. Kozáka. Na závěr byl podán následující ná-
vrh na usnesení: 
Návrh na usnesení: 
AS VUT se usnesl, aby Dodatek č. 1 Vnitřního mzdového předpisu VUT, který byl schválen 
usnesením UAS 2 z jednání AS VUT č. 4 ze dne 29. února  2000,  byl postoupen ke kolektiv-
nímu vyjednávání mezi vedením VUT a KOR VUT,  za účasti zástupce AS VUT Ing. Kozá-
ka. 
Kdo souhlasí s tímto návrhem usnesení? 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Zdržel se – 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 1 
AS VUT se usnesl, aby Dodatek č. 1 Vnitřního mzdového předpisu VUT, který byl schválen 
usnesením UAS 2 z jednání AS VUT č. 4 ze dne 29. února  2000,  byl postoupen ke kolektiv-
nímu vyjednávání mezi vedením VUT a KOR VUT,  za účasti zástupce AS VUT Ing. Kozá-
ka. 
 
 
Ad 4) Projednání návrhu na řešení finanční situace na FaVU 
K návrhu rektora na řešení úhrady ztráty v hospodaření FaVU za rok 1999, který předložil na 
minulém zasedání AS VUT, se uskutečnila E-mailová diskuse členů ekonomické komise. 
Předseda ekonomické komise Ing. Kozák zpracoval "Závěrečné shrnutí připomínek" členů 
ekonomické komise, a tento materiál byl rozeslán dne 15. března E-mailem všem senátorům, 
rektoru Vrbkovi, Ing. Pěnčíkovi a děkanu FaVU Rullerovi. Ing. Pěnčík na základě připomínek 
zpracoval upravené znění návrhu rektora, které bylo senátorům rozesláno E-mailem dne 
20. března. Vzhledem k nepřítomnosti rektora Vrbky komentář k provedeným změnám před-
nesl jeho statutární zástupce prorektor Kazelle. 
V následující diskusi byly k poslednímu znění návrhu rektora vzneseny následující dotazy  
a připomínky: 
#" V bodě 4 - definice splátkového kalendáře, doplnit text poslední věty …"bude odečten 

pouze tehdy"  na následující text: „…bude odečten v roce 2004 pouze tehdy, …". 
#" Byla vznesena souhrnná připomínka, týkající se nedodržení splátkového kalendáře, na 

kterou kvestor Pěnčík odpověděl, že při nedodržení splátkového kalendáře bude řízen pří-
děl finančních prostředků pro FaVU.  

#" V bodě 5 doplnit text: "…..se v posledním roce splátkového kalendáře sníží splátka 
o polovinu částky,…." na text: "… se v posledním roce splátkového kalendáře sníží splát-
ka nejvýše o polovinu částky,…". 

#" V bodě 7, písm. b) a c) opravit omylem uvedené roky 1999 na roky 2000.  
#" V bodě 5 nahradit příklad vzorcem - v průběhu diskuse bylo akceptováno předkladatelem, 

že vzorec bude uveden v zápise. 
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DISKUSE: 
#"Doc. Novotný sdělil, že dle jeho názoru bylo upravené znění návrhu rektora rozesláno až 

v pondělí před zasedáním AS VUT a někteří senátoři neměli dostatek času se s ním se-
známit. Vznesl připomínku k dodatečně uvedenému sankčnímu postihu, uvedenému v bo-
dě 9, který v původním návrhu nebyl obsažen. Dle názoru Doc. Novotného již samotnou 
sankcí je splátkový kalendář.  

#"Doc. Münsterová  k vystoupení Doc. Novotného sdělila, že dle jejího názoru splátkový 
kalendář naprosto není možno považovat za sankci, ale za velkou pomoc fakultě. Kdyby 
nebylo vedení školy spolu s AS VUT vstřícné, musela by fakulta ztrátu uhradit okamžitě. 
Za další pomoc považuje, že půjčka byla uznána jako bezúročná. Doporučila, aby se ve-
dení FaVU postavilo k situaci zpříma, neuhýbalo a nehledalo omluvy. 

#"Kancléř Pěnčík sdělil, že hovořil s děkanem FaVU o upraveném znění návrhu a děkan 
proti připomínkám ekonomické komise nic nenamítal. Je mu  velmi líto, že Umělecká ra-
da FaVU na svém zasedání dne 16. března přijala usnesení, které ho překvapilo. Ing. Pěn-
čík se spolu s rektorem Vrbkou tohoto zasedání zúčastnil. Rektor Vrbka zde vyjádřil ne-
spokojenost s hospodařením na FaVU. Atmosféra v době, kdy se zúčastnili tohoto jednání, 
naprosto neodpovídala následně přijatému usnesení.  

#"Předseda AS FaVU Dr. Liška sdělil senátorům, že AS fakulty se otázkou odvolání děkana 
FaVU z funkce zabýval. Na základě jednání senátu byl zaslán předsedovi legislativní ko-
mise AS VUT Mgr. Božkovi dopis se žádostí o vyjádření k připomínkám vzneseným na 
tomto jednání. Nedostali však od Mgr. Božka žádnou odpověď. Pomoc AS VUT v této si-
tuaci považuje za absurdní. Sankční listina, odsouzení fakulty jako takové, vytváření eko-
nomického tlaku  a splátkový kalendář - to vše není pomoc, ale udušení existence celé fa-
kulty. Umělecká rada FaVU na svém zasedání konstatovala, že FaVU je prokazatelně 
podfinancována. Bývalé vedení VUT ne zcela právoplatně zadržovalo finanční prostřed-
ky, a  proto vzniklo ztrátové hospodaření na FaVU. Jako předseda AS fakulty poslal 2 do-
pisy předsedovi AS VUT, na které neobdržel odpověď. 

#"Předseda AS VUT Doc. Zbořil sdělil, že věnoval velkou pozornost všem materiálům, tý-
kajícím se FaVU a odpoví předsedovi AS FaVU později. Domnívá se totiž, že tato záleži-
tost se obsahově netýká projednávaného bodu a odvedla by v této chvíli od něj pozornost.  

#"Doc. Münsterová podala návrh, aby  byla  z předloženého návrhu rektora vypuštěna písm. 
a) a b) bodu 9. Písm. c) bodu 9 - sankční postih v případě ohrožení vyrovnaného hospoda-
ření  (přistoupení k časově omezenému přidělování finančních prostředků) - doporučila v 
materiále ponechat.  

#"Mgr. Božek souhlasil s návrhem Doc. Münsterové, navrhl vypuštění celého bodu 9 a pře-
vedení písm. c) do bodu 8). Ze strany předkladatele byl návrh akceptován.  

Členové AS VUT s vypuštěním písm. a) a b) a převedením písm. c) do bodu 8  souhlasili, 
zároveň ale konstatovali, že trvají na uvedení  bodů a) a b) v zápise z dnešního zasedání.   
Doc. Zbořil konstatoval, že materiál musí být před hlasováním upraven tak, aby nemohlo 
později dojít k pochybnostem, která verze byla vlastně schválena. Z pléna AS VUT byl proto 
podán návrh, aby následovala přestávka v jednání, během které bude návrh rektora upraven na 
základě výše uvedených připomínek. Členové ekonomické komise ve spolupráci s kvestorem 
Pěnčíkem a prorektorem Kazellem provedou v materiále změny, které nebudou předmětem 
sporu a předloží jej členům AS VUT ke schválení.  
 
Po přestávce se předseda AS FaVU Dr. Liška omluvil za svoje emocionální vystoupení, které 
zdůvodnil svojí angažovaností v rámci existence fakulty, a ve kterém se zřejmě nechtěně do-
tkl většiny členů AS VUT.  
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Děkan Ruller sdělil, že po zralé úvaze nemá námitky proti bodu 9 a), který se týká návrhu 
rektora na jeho odvolání z funkce děkana, neboť za svou osobu přijímá odpovědnost za hos-
podaření na FaVU.  
Všichni členové AS VUT obdrželi upravené znění návrhu rektora na řešení úhrady ztráty 
v hospodaření FaVU, ke kterému komentář o provedených změnách přednesl Doc. Zbořil. 
Předkladatelé akceptovali následující vzorec, který přesně definuje bonifikaci podle bodu 5 a 
bude považován za součást návrhu:  
 
Splátku FaVU S2004 v posledním roce 2004 v případě dodržení splátkového kalendáře 
definuje vzorec: 
 

[ ]+−= BZS 2004 ,   kde      [ ]+⋅    je kladná část argumentu,   Z je zůstatek k úhradě 
 

( Z =  
+

=




 − ∑

2003

2000i
iSD ,   kde   D je počáteční dluh, Si  je splátka realizovaná v i-tém roce 

    (i = 2000, …, 2003). ) 
 
a dále B je bonifikace definovaná jako  
 

B =  1/2  
+

==




 − ∑∑

2003

2000

2003

2000 i
i

i
i PS ,  kde Pi je plánovaná splátka (viz harmonogram v i-tém roce). 

 
 
Po seznámení s upraveným návrhem rektora AS VUT hlasoval o níže uvedeném návrhu na 
usnesení:  
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schválil návrh na řešení úhrady ztráty v hospodaření Fakulty výtvar-
ných umění VUT v Brně za rok 1999 dle návrhu rektora ve znění upraveném na základě při-
pomínek vznesených na dnešním zasedání (viz Příloha č. 2 k zápisu z dnešního zasedání AS 
VUT).  
Akademický senát VUT dále konstatoval, že: 
a) v platnosti zůstává žádost rektora VUT ze dne 1. 9. 1999 o souhlas AS FaVU o odvolání 

Doc. Rullera z funkce děkana FaVU, 
b) rektor VUT v Brně, na jednání UR FaVU dne 16. 3. 2000, vyslovil děkanovi FaVU ne-

spokojenost s výsledky hospodaření FaVU za rok 1999.  
Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s tímto návrhem na usnesení?  
Hlasování: 
Pro – 24 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 2 
Akademický senát VUT schválil návrh na řešení úhrady ztráty v hospodaření Fakulty výtvar-
ných umění VUT v Brně za rok 1999 dle návrhu rektora ve znění uvedeném v Příloze č. 2 k 
zápisu z dnešního zasedání AS VUT.  
Akademický senát VUT dále konstatoval, že: 
a) v platnosti zůstává žádost rektora VUT ze dne 1. 9. 1999 o souhlas AS FaVU o odvolání 

Doc. Rullera z funkce děkana FaVU, 
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b) rektor VUT v Brně, na jednání UR FaVU dne 16. 3. 2000, vyslovil děkanovi FaVU ne-
spokojenost s výsledky hospodaření FaVU za rok 1999.  

 
Po přijatém usnesení  Doc. Zbořil informoval o zasedáních AS VUT v minulém roce, týkají-
cích se situace  na FaVU:  
!"AS VUT se v minulém roce zabýval problémy FaVU téměř na všech svých zasedáních. 

AS VUT se naopak nikdy nemusel zabývat  hospodařením mateřského ústavu předsedy 
AS VUT (ÚIVT FEI), přestože přidělené finanční prostředky FaVU a UIVT jsou svou vý-
ší srovnatelné. Evidenci a kontrolu čerpání finančních prostředků na UIVT přitom zabez-
pečuje, a to bez jakýchkoliv problémů, tajemnice ústavu se středoškolským vzděláním. 

!"K dopisům předsedy AS FaVU z roku 1999, na které údajně nedostal od předsedy AS 
VUT odpověď, předseda AS VUT sdělil, že AS VUT byl s těmito dopisy seznámen. Na 
dopis Dr. Lišky ze dne 12. června 1999 (Příloha č. 3 k zápisu z dnešního zasedání) odpo-
věděl expředseda AS VUT Ing. Zmrzlý dne 16. června 1999 (Příloha č. 4 k zápisu z dneš-
ního zasedání) a žádal v něm Dr. Lišku jménem AS VUT o konkrétní doložení vznese-
ných obvinění proti vedení VUT. Na tento dopis odpověděl Dr. Liška dne 30. července 
1999 (Příloha č. 5 k zápisu z dnešního zasedání). V odpovědi Dr. Liška odmítl dokládat 
svá obvinění a AS VUT se proto dále tímto dopisem již nezabýval.  

!"Dopis Dr. Lišky ze dne 4. února 2000 obdržel předseda AS VUT dne 8. února 2000, před 
zasedáním AS VUT. Dopis obsahuje omluvu Dr. Lišky ze zasedání AS VUT 
s odůvodněním, že o pozvání se  dozvěděl pouze nepřímo, a měl již naplánován jiný pro-
gram. Místo požadovaných materiálů (rozdělení přidělených finančních prostředků FaVU 
na rok 1999, schválené AS FaVU) dopis obsahoval v příloze materiály k odvolání děkana 
FaVU. Na tento dopis předseda AS VUT dosud neodpověděl ze dvou důvodů: jednak če-
kal na výsledek pátrání po doporučené zásilce, které prokázalo, že pozvánka byla doruče-
na řádně a včas na pracoviště Dr. Lišky (Dům umění města Brna), jednak se musel se-
známit se všemi materiály týkajícími se problematiky požadavku na odvolání děkana Fa-
VU, aby mohl dodatečně odpovědět na dopis Mgr. Fajnora ze dne 8. října 1999 (Příloha č. 
6 k zápisu z dnešního zasedání), který byl jednou z příloh dopisu Dr. Lišky. Dopis Mgr. 
Fajnora byl doručen v období změny AS VUT a byl nedopatřením založen mezi vyřízené. 
Předseda AS VUT odpoví na dopis Mgr. Fajnora co nejdříve.  

!"Plnění dohody uzavřené mezi rektorem VUT a děkanem FaVU dne 15. června 1999 (Pří-
loha č. 7 k zápisu z dnešního zasedání) bylo dosud hodnoceno 2 x  - ke 30. září 1999 (Pří-
loha č. 8 k zápisu z dnešního zasedání) a ke dni 31. prosince 1999 (Příloha č. 9 k zápisu z 
dnešního zasedání).  

!"Na závěr předseda AS VUT informoval přítomné o dopisu bývalého rektora Vavřína ze 
dne 9. března 2000 ve věci obvinění děkana Rullera vznesenému proti bývalému vedení 
VUT a bývalému tajemníkovi FaVU Mgr. Lobpreisovi za ztrátové hospodaření FaVU 
v roce 1999 na zasedání AS VUT dne 29. února 2000 (Příloha č. 10 k zápisu z dnešního 
zasedání) . 

!"Předseda AS VUT přečetl Usnesení z jednání Umělecké rady FaVU ze dne 16. března 
2000. Děkan Ruller  poté požádal o stažení projednávání tohoto usnesení z jednání. 

 
 
Ad 5) Předložení návrhu  rozpočtových pravidel pro rok 2000 
Vzhledem k nepřítomnosti rektora Vrbky předložil návrh rozpočtových pravidel pro rok 2000 
prorektor Kazelle a přednesl k němu komentář. Návrh se hlásí k metodice v minulosti schvá-
lené AS VUT. Drobné úpravy vyplývají z koncepce nového vedení VUT a týkají se zejména 
započítávaného počtu studentů. Koeficient pro rozdělování finančních prostředků fakultám je 
dán MŠMT ČR. Na základě dostupných informací pravděpodobně dojde k poklesu dotace na 
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vzdělávací činnost a vzrůstu dotace na tvůrčí činnost. Při zpracování rozpočtu bude projevo-
vána snaha o minimalizaci interních fondů a jejich zprůhlednění. 
Kvestor Pěnčík sdělil senátorům, že předložený návrh lze brát jako první vstupní informaci 
pro tvorbu rozpočtu na rok 2000. Současně navrhl, že uvítá společné jednání s ekonomickou 
komisí AS VUT, neboť na tvorbě rozpočtu je třeba od počátku úzce spolupracovat. 
Následovala diskuse členů AS VUT o předloženém návrhu. Předseda EK AS VUT Ing. Ko-
zák požádal kvestora Pěnčíka o předložení 2 variantních návrhů rozpočtu a seznámil senátory 
se svým návrhem na změnu formulace rozpočtu. Dále navrhl, aby na odpisy byla vyčleněna 
částka z neinvestičních prostředků jiným způsobem a navrhl společné zasedání členů EK AS 
VUT s kvestorem VUT a s tajemníky fakult.  
Kvestor Pěnčík vyzdvihl dva nejdůležitější momenty tvorby rozpočtu – referenční počet stu-
dentů a vzájemný poměr mezi vzdělávací a tvůrčí činností. Bývalé vedení VUT v minulých 
letech přijalo z dlouhodobého hlediska správné řešení, jehož výsledky se projeví pravděpo-
dobně již v letošním roce vyšší dotací na tvůrčí činnost. Navrhovanou změnu tvorby odpisů 
doporučil diskutovat a náležitě posoudit. 
Dr. Popela navrhl E-mailovou diskusi při jednání o rozpočtu. Upozornil na skutečnost, že 
převážná část finančních prostředků pro školu je zajišťována fakultami. V návaznosti na zpra-
cování zpráv o hospodaření za předcházející rok navrhl trvale vyhodnocovat přínos celoškol-
ských součástí VUT.  
Doc. Zbořil požádal kvestora Pěnčíka, aby  při zpracování rozpočtu VUT byla věnována větší 
pozornost jeho přehlednosti.  
Na závěr pozval Doc. Zbořil předsedy AS fakult na všechna další jednání AS VUT týkající se 
tvorby rozpočtu.  
 
Dr. Šimberová/FP se omluvila z dalšího zasedání.  
 
 
Ad 6) Předložení návrhu na zřízení součásti Centrum VUT ve Zlíně 
Členům AS VUT byly dne 15. března rozeslány E-mailem materiály týkající se návrhu na 
zřízení součásti Centrum VUT ve Zlíně, které předložil prorektor Sáha. Jedná se o: 
1) Návrh rektora VUT na zřízení součásti VUT v Brně s názvem „Centrum VUT ve Zlíně“. 
2) Stanovy Centra VUT ve Zlíně. 
3) Nákladovou kalkulaci Centra VUT ve Zlíně. 
4) Metodiku financování Centra VUT ve Zlíně. 
5) Dohodu AS FT VUT a AS FaME VUT o zřízení Společného poradního sboru.  
Prorektor Sáha přednesl k předloženým materiálům upřesňující informace. Následovala krát-
ká diskuse členů AS VUT, ve které senátoři konstatovali, že bývalý senát schválil vznik uni-
verzity ve Zlíně a úkolem současného senátu je vytvořit k jejímu vzniku podmínky. Předlože-
né materiály budou projednány na příštím zasedání AS VUT.  
 
 
Ad 8) Projednání návrhu Mgr. Božka na změnu organizace zasedání AS VUT 
Členům AS VUT byl E-mailem rozeslán návrh Mgr. Božka na změnu začátků zasedání AS 
VUT z 8:00 na 10:00 hodin. Mgr. Božek navrhl, aby doba od 8:00 do 10:00 hodin byla využi-
ta k jednání komisí AS VUT. Členové AS VUT diskutovali o předloženém návrhu, v diskusi 
byly také navrženy alternativní návrhy. V závěru diskuse se senátoři rozhodli hlasovat pouze 
o návrhu Mgr Božka. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s návrhem na změnu zahájení 
zasedání AS VUT od 10:00 hodin? 
Hlasování: 
Pro – 10 hlasů 
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Proti – 4 hlasy 
Zdržel se hlasování – 6 hlasů 
Návrh nebyl schválen. 
 
 
Ad 9) Různé 
#"Ing. Mašek vznesl dotaz na možnost vyčlenění finančních prostředků na zřízení elektro-

nického zabezpečení vstupu do objektů VUT z důvodu zamezení krádeží a bezpečnosti 
zaměstnanců. Ing. Pěnčík odpověděl, že v současné době probíhá analýza využití elektro-
nických průkazů ve stravování. Celoškolské zařízení je však záležitost finančně velmi ná-
ročná  (řádově se jedná o miliony korun). V současné době se zatím o této akci neuvažuje.  

#"Dr. Popela vznesl připomínku k tabulkám o vývoji průměrné mzdy a informoval o statis-
tické analýze vývoje mezd na FSI. 

#"Předseda AS FSI Ing. Spousta na závěr poděkoval přítomným senátorům za možnost spo-
lečného zasedání a vyjádřil svoje přesvědčení, že se tato zasedání budou opakovat.  

 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 18. dubna  2000 v 8:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
 
 

     Jaroslav Švec                         Doc. Ing. František Zbořil, CSc. 
předseda studentské komory AS VUT                      předseda AS VUT v Brně 

 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 

 
PŘÍLOHY: 
1. Návrh na změnu Stipendijního řádu VUT. 
2. Návrh na řešení úhrady ztráty v hospodaření Fakulty výtvarných umění VUT v Brně za 

rok 1999. 
3. Dopis předsedy AS FaVU Dr. Lišky ze dne 12. 6. 1999. 
4. Dopis předsedy AS VUT Ing. Zmrzlého ze dne 16. 6. 1999. 
5. Dopis předsedy AS FaVU Dr. Lišky ze dne 30. 7. 1999. 
6. Dopis Mgr. Fajnora ze dne 8.10.1999. 
7. Dohoda uzavřená mezi rektorem VUT a děkanem FaVU dne 15. 6.1999. 
8. Hodnocení dohody rektorem VUT v Brně a děkanem FaVU k 30. září 1999. 
9. Hodnocení dohody rektorem VUT v Brně a děkanem FaVU k 31. prosinci 1999. 
10. Dopis bývalého rektora Prof. Vavřína předsedovi AS VUT ze dne 9. 3. 2000. 


